
 
 

 
ACTE PLE EXTRAORDINARI  
DATA 3 D’ABRIL DE 2001 
HORA 8 DE LA TARDA 

 
 
 

ORDRE DEL DIA PRESIDENT: Il·lm. Alcalde 
Lluís M. Corominas 

- Josep Aldomà Buixadé  
- Gemma Perich Vidal 
- Montserrat Gatell Pérez 
- M. Dolors Ustrell Boada 
- José Martínez Gómez 
- Francesc Soto Martínez  
- Rai Serra Clapés 
- Pilar Llaquet Quintilla 
- Claudi Puigfel Serret 
- Rosa Massot Casadevall 
- Enric Falgueras Rabaseda 
- Jordi Permanyer Bellmunt 
- Francesc Deu Trullas 
- Julio Cesar Pombo  

Sabugueiro  
- Josep Rodes Girona 
 
 

 

 
 1.- Aprovació, si s’escau de 

l’esborrany de l’acta de la 
sessió anterior. 

  
2.- Donar compte dels Decrets de 

l’Alcaldia i acords de la 
Comissió de Govern 

 
 3.- Aprovació definitiva estudi 

detall, parcel·lació carrer 
Verge de Núria 

 
 4.- Constitució de l’observatori 

de l’euro 
  
 5.- Taxes Escola de Música 
  
 6.- Mocions: 
      - sobre el pla hidrològic 

   - sobre l’Afganistan 
 - declaració de Gelida sobre 

el peatge de les autopistes 
      - moció sobre l’IAE 
  

- Juli Boadella Vergés 
Secretari 

- Pedro Villameriel 
Interventor 
 
 
EXCUSA L’ABSÈNCIA 

- Josep Serra Mercader  
 

 
 
Vist que els reunits formen la majoria legal de membres que 
legalment constitueixen la Comissió de Govern, el Sr. President 
declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes 
inclosos en l'ordre del dia. 
 
 
 



 1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Tothom manifesta que ha llegit les actes. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

2.- DECRETS DE L’ALCALDIA I ACORDS DE LA COMISSIÓ DE  
GOVERN. 

 
Per ordre de l’Alcaldia es notifica a l’Ajuntament en Ple dels 
Decrets de l’Alcaldia dictats des de l’última sessió plenària 
fins avui, així com les sessions de la Comissió de Govern. 
La Corporació se’n dóna per assabentada. 
 
Després de la lectura dels Decrets, cada regidor amb 
responsabilitat amb una cartera o àrea determinada, farà una 
informació de les darreres actuacions, assumptes o gestions de 
rellevància pel coneixement general. Així ho fan de manera 
correlativa els regidors/res 
- Sr. José Martínez Via pública: aquesta setmana està previst 

que s’acabin les obres del carrer Francesc Layret. S’està 
portant a terme la plantada d’arbres en aquesta zona. I 
quedarà pendent el tros del carrer Dr. Portabella, que es 
farà quan el Col·legi faci vacances. 

- S’està fent un estudi  de la plaça Mestre Anyé, per tal 
d’engrandir-la.   

- Passada Setmana Santa, començaran les obres del carrer Pare 
Borrell, amb la corresponent tallada del carrer al trànsit 
rodat. 

- En el carrer Cerdanyola està previst que s’aixequin les dues 
voreres i la tallada dels arbres que estant tots malmesos.  

- Sr. Jordi Permanyer  Pla Estratègic: informa que s’ha acabat 
la primera fase, ara es comença la segona i s’estan fent 
enquestes per saber el model de Castellar que volem.   

- Sr. Lluís M Corominas Alcaldia : informa de la reunió amb la 
consellera de Benestar Social , per examinar el programa 
d’inversions pels propers anys.  

- Es farà un estudi del riu Ripoll.     
- S’han obert les pliques pel concurs de la concessió de la 

depuradora.   
 

 3.- APROVACIÓ DEFINITIVA ESTUDI DETALL, PARCEL·LACIÓ     
CARRER VERGE DE NÚRIA 

 
L’estudi de detall es planteja sobre la zona 5.6 del Pla General 
d’Ordenació de Castellar del Vallès, definida com d’ordenació 
especial. L’article 259 del PGO admet la possibilitat de 
desenvolupar aquesta zona a través de la redacció d’un  estudi 
de detall, atès el grau de concreció definit a les fitxes de 
l’annex 1 del PGO. 



L’estudi de detall respecta i s’ajusta a les previsions del PGO 
sobre una base cartogràfica precisa, el que fa que les 
superfícies de sòl de cessió i d’aprofitament variïn 
lleugerament respecte les que figuren a l’annex 1. 
També s’ajusta l’alçada reguladora del bloc petit de 6’60 m que 
correspon a la resta de cases del carrer Verge de Núria, atenent 
al mateix criteri que es va establir durant la tramitació del 
PGO. 
Aquest expedient s’acompanya del conveni de cessió de la 
vialitat que afecta essencialment la ronda de Llevant, cosa que 
permetrà el seu futur desenvolupament, així com de les zones 
verdes annexes a la ronda. 
D’acord amb l’informe tècnic cal explicitar que les obres 
d’urbanització de la zona verda de l’annex 2 de l’estudi de 
detall seran a càrrec del promotor i que s’executaran d’acord 
amb el croquis  que s’adjunta i el criteri dels serveis tècnics 
municipals. 
ATÈS el que disposa els articles 64, 65 i 66 del Decret 
Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, pel que s’aprova la refosa 
de textos legals vigents  Catalunya en matèria urbanística. 
La Comissió de Govern en sessió del dia 22 de febrer de 2001 va 
aprovar inicialment aquest expedient, que s’exposa al públic, en 
el Butlletí Oficial de la província, el dia 2 de març, sense que 
es rebés cap al·legació o suggerència en el termini hàbil. Per 
la qual cosa es procedent a la seva aprovació definitiva.  
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar definitivament  l’estudi de detall per 
l’adaptació volumètrica del sector de planejament 5.6 del Pla 
General, (ronda de Llevant, carrer 11 de setembre), presentat a 
instància de la senyora Maria Rosa Armengol Cerdà. 
SEGON.- Aprovar el conveni  de cessió de la part afectada per la 
cessió de vialitat i zones verdes, facultant a l’Alcalde a 
elevar a públic aquestes cessions a favor de l’Ajuntament. 
TERCER.- Fer pública,  aquesta aprovació definitiva. 
El Sr. Alcalde  defensa la proposta dient que estan previstes 
diverses actuacions per tal de recuperar i adquirir els 
terreny que ocupa la ronda de Llevant, des de la piscina 
coberta fins a la rotonda de la carretera de Sentmenat.  
Aquest estudi de detall determina la ubicació de 
l’aprofitament que surt a canvi de la cessió dels terreny que 
conformen aquesta entrada de la ronda de Llevant. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 

4.- CONSTITUCIÓ DE L’OBSERVATORI DE L’EURO 
 

ATÈS, que segons informes de la Unió Europea i de la pròpia 
Administració de l’Estat espanyol, les campanyes informatives 
institucionals sobre l’EURO han estat insuficients i que 



aquesta mancança és particularment greu pel que fa als 
col·lectius dels consumidors i dels petits comerciants. 
ATÈS que, des de l’any 1999 hi ha signat un pacte a nivell  
Europeu, dels quals en són part les organitzacions 
d’empresaris i professionals de les petites i mitjanes 
empreses i les organitzacions de consumidors, pel que els 
comerciants es comprometen a complir un codi de bones 
pràctiques durant el procés d’introducció de la moneda única i 
que els autoritza a utilitzar un distintiu especial 
“eurologo”, que n’acredita el compromís. 
ATÈS que la Unión Europea, mitjançant la Direcció General XXIV 
de defensa dels consumidors i usuaris va proposar els 
Observatoris Locals de l’Euro com a mitjà útil per informar la 
ciutadania durant tot el procés de transició, previ a la 
introducció de la nova moneda. 
ATÈS que la Comissió Especial “Observatori Consum- Empresa” 
creada per la Comissió inter-ministerial per a la coordinació 
de les activitats relatives a la introducció de l’Euro, va 
proposar un model d’Observatoris de l’Euro, i va redactar les 
bases de l’acord comerç – consumidors. 
ATÈS que seran funcions dels observatoris locals de l’Euro les 
següents: 
- analitzar en detall les conseqüències pràctiques de la 

implantació de l’Euro en els àmbits de consum, l’empresa 
distribuïdora, turístiques, la petita i mitjana empresa.. 

- incentivar el diàleg i la col·laboració entre els sectors 
socials i les Administracions Públiques. 

- Seguiment del procés de transició e implantació de l’Euro i 
elevació de propostes i informació sobre el desenvolupament 
del mateix, periòdicament, a les institucions i autoritats 
responsables de nivell superior. 

- En els respectius àmbits, els Observatoris realitzaran una 
funció d’acollida, orientació, escolta i assistència als 
ciutadans en els supòsits en què siguin requerits. 

- Participació, mitjançant propostes i iniciatives en les 
accions d’informació, formació, assessorament dels 
consumidors i professionals iniciades per les 
Administracions Públiques. 

- La difusió, seguiment dels compliments del Codi de Bones 
Pràctiques i el bon ús de l’etiqueta identificativa 
d’adhesió a l’esmentat Codi. 

-  Mediació dels problemes o conflictes que puguin aparèixer 
entre professionals i consumidors amb motiu de la 
implantació de l’Euro, amb previsió a una resolució 
amistosa, i en tot cas, es recomana el Sistema Arbitral de 
Consum com mitjà més idoni per a la resolució dels 
conflictes entre professionals i consumidors, mitjançant el 
qual s’haurà de canalitzar els problemes que es plantegin.            

ATÈS que l’Ajuntament de Castellar del Vallès té competències 
en matèria de defensa dels consumidors i usuaris, segons el 



que regulen la Llei 7/1985, de Bases de Règim Local i la Llei 
8/1987 municipal i de règim local de Catalunya. 
ATÈS que és competència de la Diputació de Barcelona cooperar 
amb els ens locals en la prestació integral adequada de les 
competències pròpies. 
ATÈS que, l’Àrea de Salut Pública de la Diputació de Barcelona 
ha decidit endegar un projecte de cooperació amb els 
Ajuntaments de la província que estiguin interessats per a 
crear Observatoris locals de l’Euro i cooperar en les tasques 
informatives i educatives relacionades. 
 ATÈS que l’esmentat projecte compta amb la col·laboració 
d’Aicar- Adicae (Associació d’Usuaris de Bancs, Caixes i 
Assegurances), membre del Grup de Treball Euro, i amb el 
suport econòmic de la Unió Europea. 
ATÈS que els Observatoris de l’Euro s’han d’adaptar a la 
particular idiosincràsia de cada territori, de les seves 
entitats i associacions públiques i privades en els seus 
diversos nivells hauran d’aprofitar el màxim possible les 
estructures i mitjans preexistents. 
ATÈS que l’Ajuntament de Castellar del Vallès considera 
interessant desenvolupar en el territori l’Observatori local 
de l’Euro i desenvolupar campanyes informatives i educació de 
grups de població sensibles. 
A proposta de la Regidoria de Sanitat i Benestar Social, a 
l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Constituir  un Observatori Local de l’Euro la funció 
del qual és principalment la d’òrgan consultiu de seguiment, 
control i participació en el procés de transició i implantació 
de l’Euro, el més proper possible al ciutadà. 
SEGON.- Per part  de la Regidoria de Sanitat i Benestar Social 
es realitzaran les gestions oportunes, per tal que es pugui 
signar l’acord de constitució de l’esmentat Observatori amb 
les organitzacions empresarials, cíviques i de consumidors 
interessades. 
TERCER.-  Sol·licitar  formalment l’adhesió al Programa de la 
Diputació de  Barcelona per a la difusió dels Observatoris 
Locals de l’Euro i les campanyes informatives i educació de 
grups de població sensibles. 
Presenta la proposta la Sra. Gemma Perich  dient que es pretén 
tenir diverses persones que hi puguin treballar des d’àmbits 
diferents i alhora estar coordinats per tal de poder resoldre 
qualsevol dubte que pugui sorgir. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 

 
 
5.- TAXES ESCOLA DE MÚSICA 
 

La Llei 39/88, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes 
Locals, estableix en els seus articles 15 a 19 el procediment 



per a l’aprovació i modificació de les ordenances fiscals i 
reguladores d preus públics. 
Vist que, per poder modificar les ordenances fiscals i de 
preus públics, cal seguir el procediment establert a la Llei 
39/88, en l’article 49 de la Llei 7/85, reguladora de les 
bases de Règim Local, i 112 de la Llei 781/1987, de 15 
d’abril, municipal i de règim local de Catalunya  i que 
l’òrgan competent per adoptar els acord és el Ple municipal. 
Per la qual cosa es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció 
dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- De conformitat  amb el que es preveu en els articles 
15 a 19 de la Llei 39/88, de 28 de desembre, reguladora de les 
Hisendes Locals, aprovar provisionalment les modificacions de 
les següents ordenances reguladores de tributs i preus públics 
d’aquest Ajuntament per a la seva entrada en vigor l’1 de 
juliol de 2001. 
 
Ordenança Fiscal núm. 19.-  Taxa per ensenyament impartit a 
l’escola municipal de música.  
 ANNEX 1 - TARIFES 
 
 
 

 
GRUP A 

 
 GRUP B 

 
 GRUP C 

 
 

 
 Pta. 

 
 Euros

 
 Pta. 

 
 Euros 

 
 Pta. 

 
 Euros

 
Iniciació 5,6,7 
anys..............................
................ 

 
18.00

0

 
108'1

8

 
-- 

 
-- 

 
-- 

 
-- 

 
Formes, Prova d=accés i Llenguatge 
Musical Elemental 
(cadascuna).......................
................. 

 

32.90
0

 

197'7
3

 

43.20
0

 
 

259'6
4 

 

52.975

 

318'3
9

 
Instrument elemental 
..................................
........ 

 
45.40

0

 
272'8

6

 
55.45

0

 
333'2

6 

 
67.400

 
405'0

8

 
Iniciació instrument + iniciació 
Llenguatge ........ 

 
60.57

5

 
364'0

6

 
72.25

0

 
434'2

3 

 
86.100

 
517'4

7
 
2n. Instrument 
Elemental.........................
........... 

 
43.35

0

 
260'5

4

 
53.30

0

 
320'3

4 

 
65.150

 
391'5

6

 
Llenguatge Musical Grau 
Mig.............................. 

 
14.30

0

 
85'94

 
23.05

0

 
138'5

3 

 
34.850

 
209'4

5
 
Instrument i Música Cambra Grau 
Mig .............. 

 
46.47

5

 
279'3

2

 
94.70

0

 
569'1

6 

 
140.80

0

 
846'2

3

 
L’ensenyament del conjunt musical tindrà unes característiques 
especial, vista la importancia cara a la formación: 



No es pagarà matrícula i es paga per mesos d’assistència. Les 
altes i bailes les signar el mateix profesor que serà qui 
informarà a l’Ajuntament per poder fer els rebuts. 
El cost d’aquesta materia serà: 

Grup A:     2.875  pessetes al mes. 
Grup B:     5.750  pessetes al mes. 
Grup C:    10.500  pessetes al mes. 

SEGON.- Exposar al públic  aquest acord mitjançant edictes al 
tauler d’anuncis de l’Ajuntament, en un diari de difusió 
provisional i en el Butlletí Oficial de la Província, durant 
un període de 30 dies des de la publicació del corresponent 
anunci en aquest darrer, per tal que els interessats puguin 
examinar l’expedient i presentar les reclamacions i els 
suggeriments oportuns. Si no se’n presentés cap els esmentats 
acords restarien definitivament aprovats, sense necessitat de 
fer cap acord posterior. 
Defensa la proposta la Sra. Gemma Perich  explicant els 
percentatges de subvenció per a cada grup i que l’increment 
serà del 2’5% igual que les altres taxes i pels primers dos 
grups, i pel grup C s’aplica un 5%, en base a l’acord que ja 
es va prendre en un principi. 
En torn d’intervencions el Sr. Julio Cesar Pombo pel PP 
manifesta la seva disconformitat amb aquest increment, a 
l’igual que en el seu moment ho feren amb l’acord de les 
ordenances fiscals.    
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor: QUINZE (15)dels regidors de CiU,PSC,ERC i IC. 
Vots en contra: UN  (1) del regidor del PP  

    Abstencions: CAP  (0)  
 
Abans de començar el punt de les mocions el regidor  Claudi 
Puigfel es retira de la sessió. 
 

6.- MOCIONS 
 

6.1.- El regidor Josep Rodes  per IC passa a fer lectura de la 
moció . 
ATÈS que l’aigua representa l’element fonamental pel 
desenvolupament i manteniment de la via al nostre planeta i 
per tant cal tenir cura de la seva qualitat i de la seva 
quantitat imprescindible pel manteniment dels ecosistemes dels 
que es interdepenent. 
ATÈS que recentment el Ministre de Medi Ambient, Jaume Matas, 
va presentar la proposta del Govern de Plan Hidrológico 
Nacional. 
ATÈS que des de la perspectiva ecosocialista d’IC-V, aquest 
pla ha estat elaborat amb excessives presses, sense tenir en 
compte els imprescindibles elements de consens polític, 



tècnics i social necessari en un projecte d’aquesta 
envergadura. 
ATÈS que no existeixen garanties que en la seva redacció 
s’hagin utilitzat xifres i estudis suficientment objectius i 
fiables per a calcular els balanços hídrics. 
ATÈS que no respon a un model territorial ecològica i 
socialment sostenible i sols intenta proposar una solució 
fàcil com es portar aigua allà on la seva gestió és més 
insostenible. 
ATÈS que el que cal en primer lloc es proposar un model 
territorial basat en el reequilibri i la distribució de la 
riquesa abans d’impulsar un repartiment indiscriminat d’un bé 
tan escàs com l’aigua. 
ATÈS que no contempla de manera fefaent, concretat en un 
suport econòmic creïble, el desenvolupament de mesures 
encaminades a una gestió sostenible de l’aigua, es a dir per 
impulsar i consolidar mesures d’estalvi, de reutilització, per 
contrarestar les pèrdues de la xarxa, per recuperar les 
concessions hidroelèctriques, etc. 
ATÈS que el PHM representa d’entrada un elevadíssim cost 
econòmic i un risc d’impacte ambiental excessiu, amb la 
construcció de faraòniques infraestructures i amb importants 
repercussions sobre zones d’elevat valor ecològic com el Delta 
de l’Ebre. 
ATÈS que per Iniciativa Verds, repartir l’aigua vol dir 
repartir també riquesa, i per això cal que els territoris en 
capacitat de cedir recursos hídrics, vegin complertes les 
seves reivindicacions històriques en forma d’inversions 
importants, de creació d’infrastructures i serveis i 
d’ocupació. 
ATÈS que la problemàtica del reequilibri territorial i de la 
possible reordenació dels recursos hídrics exigeix ser vista 
des del conjunt de la península, amb un exercici de 
solidaritat interterritorial molt més global del que planteja 
aquesta proposta del PHN. 
ATÈS que el PHN contracta i deixa en evidència les xifres del 
Pla Hidrològic de les Conques Internes, aprovat pel Govern de 
la Generalitat, xifrant en 190 Hm 3 les necessitats del país 
en front dels 350 que de manera desproporcionada i 
insostenible citava aquell. 
ATÈS que, tot i entenent que des de la responsabilitat cal 
vetllar per la garantia del subministrament i per la qualitat 
de l’aigua de la població de les zones centrals de Catalunya, 
si que hem de demanar que es faci un balanç hídric objectiu i 
contrastat amb tècnics independents, de les conques internes, 
i que s’elabori un pla que contempli entre d’altres mesures 
d’estalvi en tots els àmbits: industrial, agrícola i domèstic; 
la regulació de les concessions hidroelèctriques, vigilant 
especialment el seu compliment ; la reutilització de totes les 
aigües subterrànies; la recuperació dels cabals ecològics i 



dels cursos fluvials, establint els seus paràmetres. Mesures 
de caràcter legislatiu, que permetessin avançar en l’aplicació 
de la reutilització de les aigües depurades, explicitant els 
seus nivell de qualitat i els seus usos prioritaris; i el   
Desplegament de serioses mesures en matèria d’educació 
ambiental i sensibilització, que realment instal·lin a la 
societat els hàbits i comportaments necessaris per un ús 
sostenible de l’aigua, més enllà de les mesures economicismes 
i penalitzadores. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Expressar  el seu desacord amb la proposta del Pla 
Hidrològic Nacional feta pel Ministre de Medi Ambient. 
SEGON.- Rebutjar  les propostes de gestió de l’aigua que 
signifiquen grans transvasaments, en especial el transvasament 
de l’Ebre. 
TERCER.-  Demanar  la redacció d’un nou Pla Hidrològic 
Nacional, amb tècnics i científics independents, que incorpori 
abans que res propostes de model de reequilibri territorial i 
concreti mesures de gestió sostenible de l’aigua. 
QUART.- Que defineixi  clarament com reciclar i reutilitzar 
millor els recurs disponibles. A partir dels tractaments 
terciaris de les depuradores de la xarxa de sanejament i dels 
aqüífers que s‘estan recuperant, reutilitzar les aigües que, 
actualment s’aboquen al mar per a usos agrícoles, industrials 
o per a rec de carrers i parcs municipals. 
CINQUÈ.-  Reduir  el consum. Disminuint les pèrdues de la 
xarxa, fent campanyes  d’educació ambiental, reduint el consum 
de les indústries i el consum agrícola a partir de tècniques 
d’eficiència. 
SISÈ.- Elaborar  una proposició de Llei que reguli l’ús de les 
aigües depurades i la seva reutilització, i desenvolupant la 
normativa adient per definir els paràmetres i les necessitats 
de manteniment dels cabals ecològics dels rius. 
En torn d’intervencions el Sr. Josep Aldoma  per CiU vol 
deixar de manifest la intenció de posar fre a aquest nombre de 
mocions que es plantegen últimament en els plens i que aviat 
superaran als punts de l’ordre del dia i també perquè en 
moltes ocasions no es cenyeixen al que és l’interès municipal.   
Per això el grup de CiU s’ha proposat  sistemàticament, votar 
en contra a totes les mocions que es presentin i que 
sobrepassin els interessos municipals.   
Continua la Sra. Pilar Llaquet  pel PSC manifestant el seu 
suport a la moció. 
Tot seguit el Sr. Francesc Deu  per ERC fa un exposició 
positiva envers la moció i diu que tot tema que es refereixi a 
l’aigua es prou important. I per això donen suport a la moció 
del pla hidrològic. 
A continuació el Sr. Julio Cesar Pombo  pel PP es manifesta en 
igual sentit que el grup de CiU pel que respecte a la 



presentació de mocions. Tot seguit passa a fer una explicació 
del perquè el seu grup no donarà suport a  la moció.  
El Sr. Alcalde  pren la paraula i diu que es cert que l’Estat 
Espanyol té un dèficit hídric en moltes zones i que això ja 
justifica un pla hidrològic. La Generalitat vol: 
1.- que el dèficit hídric del 1.050 me no es tregui 
íntegrament de l’Ebre i per tant que el govern del partit 
popular entengui que de l’estudi d’altres conques que s’ha de 
fer  tant de l’estat com de fora es pugui dretreure els 800 m3 
que pensem que es poden treure d’altres conques.  
2.- Cal tenir una nova cultura de l’aigua, però el dèficit 
hídric el tenim ara. 
3.- Un pla integral de Delta gestionat per la Generalitat, i 
implicarà unes inversions de 675.000 milions en 
infraestructures hidràuliques. 
VOTACIÓ: NO FOU APROVADA: 

Vots a favor:SIS (6) dels regidors de PSC, ERC i IC. 
 Vots en contra: NOU (9) dels regidors de CiU i PP. 
     Abstencions:  CAP (0)  
  
6.2.- ATÈS que els talibans han imposat un règim de terror a 
l’Afganistan que nega qualsevol dret a les dones, i la facció 
radical de l’Aliança Nord de Mullah Muhammad Rabbani ha violat 
reiteradament els drets humans durant els anys de guerra 
civil. 
ATÈS que l’Afganistan viu en guerra crònica des de 1979 i les 
Nacions Unides no han decretat mai un embargament d’armes 
contra el país. 
ATÈS que França ha iniciat contactes amb els talibans per 
reconèixer el seu règim internacionalment i aconseguir 
d’aquesta manera el seu beneplàcit per construir un oleoducte 
que travessi l’Afganistan i explotar les reserves de gas i 
petroli de les repúbliques exsoviètiques. 
ATÈS que el rei afganès Zahir Shah – destituït el 1973 – ha 
intentat convocar, sense èxit, una Loya Jirga (Gran Assemblea) 
amb representació de tots els partits democràtics afganesos. 
L’últim intent va ser el novembre d 1999 a Roma i en 
l’actualitat una nova delegació torna a intentar trobar suport 
per aquesta iniciativa. 
Vist que el Parlament Europeu va aprovar el 5 d’octubre de 
2000 una resolució de condemna del règim talibà que insta el 
govern pakistanès a posar fi a les seves ingerències a 
l’Afganistan. 
ATÈS que l’Alt Comissionat de les Nacions Unides per als 
refugiats (Acnur) ha reduït la seva ajuda als refugiats 
afganesos de cent milions de dòlars anuals a només dotze des 
del final de la guerra de l’Afganistan contra la URRS. 
ATÈS que el govern espanyol no s’ha pronunciat oficialment 
sobre el conflicte de l’Afganistan ni sobre la situació de la 
població civil d’aquest país. 



A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Condemnar  les reiterades violacions dels drets 
humans, per part de totes les forces fonamentalistes que 
lluiten a l’Afganistan, tan els talibans com els partits 
radicals que s’hi enfronten. 
SEGON.- Instar les Nacions Unides a: 
a) Posar en primer terme el respecte dels drets humans per a 

resoldre el conflicte afganès i no pas els interessos 
econòmics i estratègics. 

b) Promoure un embargament d’armes a l’Afganistà, el 
desarmament de les dues faccions confrontades i la 
convocatòria d’una Loya Jirga (Parlament Consultiu), formada 
per tots els partits afganesos democràtics. 

c) Adoptar les resolucions sancionadores adients respecte dels 
països que interfereixen en el conflicte afganès i donen 
suport a qualsevol de les faccions rivals de la guerra. 

TERCER.- Demanar a totes les institucions destinatàries 
d’aquesta moció a pressionar el Pakistà perquè deixi de donar 
suport els talibans. 
QUART.- Sol·licitar al Govern de l’Estat que no autoritzi el 
subministrament d’armes al Pakistà, l’Aràbia Saudita, l’Irà i 
qualsevol altre país que dongui suport a les faccions rivals 
en lluita a l’Afganistà. 
CINQUÈ.- Instar l’Estat espanyol a expressar a França el 
rebuig a la seva intenció d’iniciar relacions diplomàtiques 
amb els talibans i fer el mateix amb la resta de països que 
s’ho plantegin. 
SISÈ.- Demanar un increment dels pressupostos de l’Alt 
Comissionat de les Nacions Unides per als refugiats i destinar 
ajuda els afganesos que han hagut de fugir al Pakistà i a 
l’Irà. 
SETÈ.-  Donar trasllat d’aquests acords a la Generalitat de 
Catalunya, al Govern de l’Estat espanyol, al Parlament Europeu 
i a les Nacions Unides. 
La Sra. Pilar Llaquet  pel PSC presenta i defensa la moció  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
El Sr. Jordi Permanyer  per ERC passa a fer lectura de la 
moció: 
“6.3.-  A l’octubre de 1998, en produir-se l’enèsim 
allargament d’una concessió d’autopistes, des del Consorci 
Xarxa Viària es va impulsar un acord entre tots els sectors 
que, fins aquell moment, cada vegada que un peatge s’apujava o 
s’allargava uns quants anys, protestava pel seu cantó. Fruit 
d’això, el mateix mes d’octubre  es va signar per més de 120 
entitats, ajuntaments, consells comarcals, cambres de comerç i 
indústria, unions empresarials, transportistes i sindicats. La 
declaració de Gelida que qüestiona la validesa del model 
actual, denuncia la discriminació i el desgavell existents al 



nostre país, exigeix invertir el que correspon en alternatives 
de transport públics i vies ràpides, gratuïtes, i que es 
prenguin decisions per reduir i  racionalitzar els peatges, 
tendint a la seva eliminació. 
Per tot això el grup d’ERC a l’Ajuntament Ple es proposa 
l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Adherir-se  a la Declaració de Gelida. 
SEGON.-  Comunicar  aquest adhesió al Consorci Xarxa Viària, 
al Consell Comarcal del Vallès Occidental i al President del 
Parlament de Catalunya.” 
El Sr. Jordi Permanyer per ERC, manifesta que el grup 
d’esquerra republicana, quan presenten mocions és perquè 
considerem que d’una manera o altra, directa o indirectament, 
l’Ajuntament  hi esta implicat, l’afecta o s’ha de manifestar. 
En alguns casos no es tracta de repetir les votacions que 
s’han fet per part d’altres Administracions o estaments, sinó 
es perquè s’obres processos d’adhesió, i que serveixen per fer 
pressió a altres Administracions, i avui aquí en tenim dos 
exemples; el Pla hidrològic, que s’ha obert un procés 
d’adhesió.      
A continuació passa a donar lectura a la moció referent a la 
declaració de Gèlida. 
Per acabar manifesta que el grup d’esquerra republicana 
continuarà presentant les mocions necessàries, malgrat la 
postura de CiU. 
En torn d’intervencions, el Sr. Alcalde,  es reitera en la 
postura manifestada pel Sr. Josep Aldoma, que totes les 
mocions que afectin directament a aquest Ajuntament;  no 
siguin competència d’aquest Ajuntament, i si hi ha un 
mecanisme parlamentari creat, aquest Ajuntament el que no farà 
es substituir ni al Parlament, ni a altres administracions. 
Tot seguit en fa una exposició i manifesta el vot en contra 
del grup de CiU, perquè se’n ha fet una utilització 
absolutament política de la declaració de Gèlida, especialment 
des de que la Comissió del Parlament s’ha creat. 
Intervé a continuació la Sra. Pili Llaquet manifestant que el 
suport del PSC a la moció. 
Pel PP el Sr. Julio Cesar Pombo diu que troben coherent la 
moció i manifesta el seu suport. 
En torn de replica el Sr. Jodi Permanyer  intervé tot donant 
uns aclariments i diu que entén la postura del grup de CiU. 
VOTACIÓ: NO FOU APROVADA  

Vots a favor: SET (7) dels regidors de PSC, ERC, PP i IC. 
 Vots en contra: VUIT 8) dels regidors de CiU  
     Abstencions: CAP (0)  

 
6.4.- Les declaracions públiques d’alguns membres del govern 
de l’Estat advertint que els Ajuntaments perdran ingressos com 
a conseqüència de la supressió de l’Impost d’Activitats 



Econòmiques posa en dubte el compliment de l’actual marc de 
finançament local signat el 1998 entre els representants de 
l’Administració Local i el Govern de l’Estat per al període 
1999 – 2003. 
Aquest acord es fonamenta en el principi constitucional de 
suficiència financera dels Ajuntaments, mitjançant la 
combinació de les transferències de l’Estat i la tributació 
pròpia dels governs locals. 
Aquesta tributació ha de venir de tres fonts: la propietat 
urbana, la renda i l’activitat econòmica. L’eliminació sense 
més de qualsevol d’aquestes tres fronts tindria greus 
conseqüències per a l’autonomia dels Ajuntaments i pels 
serveis que reben els ciutadans. 
És irresponsable que el mateix Govern de l’Estat creï 
incertesa sobre el futur del finançament dels ajuntaments que 
des de 1979 estan fent un sobreesforç per assumir les despeses 
que genera l’exercir competències i donar serveis als 
ciutadans que no els són pròpies, però que han de dur a terme 
per cobrir els dèficits en educació, sanitat, seguretat o 
serveis socials: 
A proposta del grup municipal del PSC, a l’Ajuntament Ple es 
proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Exigir  al Govern de l’Estat que respecti l’actual 
març de finançament de l’Administració local vigent fins el 
2003. 
SEGON.- Expressar  el nostre desacord en la possible 
desaparició de l’IAE sens establir abans quines seran les 
noves fonts d’ingressos municipals que compensin i garanteixin 
que, en cap cas, hi haurà una disminució dels recursos 
econòmics actuals. 
Defensa la proposta la Sra. Rosa Massot  i posa en coneixement 
que pel pressupost d’aquest any hi ha 160 milions de pessetes 
que esperen que ens arribin de l’IAE, i que suposa un 9% del 
pressupost de l’Ajuntament. Des del Govern Central s’està 
parlant que aquest impost desapareixerà sense contemplar que 
hi hagi una compensació per part del Govern de l’Estat a la 
seva supressió. 
La tributació dels Ajuntaments ve de tres fonts: la propietat 
urbana, la renda i l’activitat econòmica, si ens treuen els 
ingressos per activitat econòmica, els Ajuntaments tindran 
greus problemes de financiació. 
Intervé el Sr. Josep Aldoma  tot dient que el plantejament que 
s’ha fet, és suficient,   
I també diu que el caire és menys partidista i molt més 
polític, d’entrada ens juguem un 9% dels ingressos municipals, 
i des de fa  uns mesos estem immersors amb un procés de 
millora de la gestió d’aquest tribut, i estem esmerçant 
esforços de cara a millorar la gestió i la recaptació, per 
tant és un tema que ens interessa i ens afecta directament, 



per això abans que es suprimeixen les fonts d’ingressos que 
tenim en aquest moment, n’han d’haver d’altres de 
substitutòries, i en segon lloc que es faci partint del nivell 
actual d’ingressos que tenim i del que podem tenir amb la 
millora d’aquestes actuacions de gestió de recaptació de l’IAE 
que estem duent a terme en aquest moment. Per aquests motius 
entenem que es plenament d’interès municipal que es plantegi 
aquesta qüestió i alhora que es defensi perquè puguem 
aconseguir que es replantegi qualsevol modificació de la Llei 
d’Hisendes Locals, de forma que no perjudiqui a la nostra 
hisenda municipal. La postura del nostre grup serà a favor de 
la moció: 
Continua el Sr. Jordi Permanyer  per ERC manifestant-se a 
favor de la moció, però que tot i aprovant-se, la decisió 
final no depèn de  l’Ajuntament. 
Pel PP el Sr. Julio Cesar Pombo   diu que fins a l’any 2003 no 
entrarà en vigor aquesta supressió, i que  cal valorar que 
aquesta supressió permetrà el creixement l’expansió i 
l’obertura de noves empreses, i que d’una manera indirecta es 
crearan nous impostos i donarà lloc a una major activitat 
econòmica. 
El Partit Popular proposa aconseguir un sistema impositiu 
municipal que sigui just i que serà molt necessari per 
establir una relació directa entre  el benefici real de 
l’activitat que realitzen les empreses i l’impost que paguen. 
El nostre vot serà en contra. 
El Sr. Josep Rodes  per IC es manifesta a favor. 
Pel PSC La Sra.  Rosa Massot  intervé dient que la intenció 
del Govern Central és la supressió de l’IAE, i no substituir-
ho per un altre sistema. 
 En torn de replica el Sr. Josep Aldomà  exposa que quan es un 
tema on hi ha interès legítim, tant si hi ha competència o no 
per resoldre’l, qualsevol municipi, en aquest cas l’Ajuntament 
de Castellar, té el dret i el deure d’intervenir i defensar 
aquest interès legítim.   
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor: CATORZE (14)dels regidors de CiU,PSC,ERC i IC. 
   Vots en contra: UN (1) del regidor del PP 
   Abstencions: CAP (0)  
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent dos 
quarts de deu del vespre, s’aixeca la sessió de la qual 
s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests 
acords el Secretari, amb el vist-i-plau del Sr. Alcalde. 
 


